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MĚSTO VYSOKÉ NAD JIZEROU 
 

Zápis 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Vysoké nad Jizerou,  
konaného dne 23. února 2015 od 18:00 hodin v sále hasičské zbrojnice ve Vysokém nad Jizerou  

 

přítomno: 14 členů zastupitelstva města  

omluveni: Ing. Markéta Zelinková   

ověřovatelé zápisu: Bohdan Blažek, Bc. Aleš Havelka 

návrhová komise: Ondřej Nosek, MUDr. Lenka Tylová, Ing. Marcela Králíková 

zapisovatel: Ing. Jiří Bartoš 

 

Program jednání:  
1. Úvod, schválení programu 

2. Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele 

3. Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 28. 1. 2015 

4. Hospodaření města: 

a) Plnění rozpočtu k 31. 12. 2014 

b) Schválení rozpočtu města pro rok 2015 

5. Ústav chirurgie ruky a plastické chirurgie 

a) Schválení rozpočtu ÚCHRaPCH pro rok 2015 

b) Záměr modernizace lůžkového pavilonu 

6. Prodeje pozemků a majetku obce 

a) Schválení záměru směny pozemku v k. ú. Helkovice 

b) Schválení záměru koupě pozemku v k. ú. Roprachtice 

7. Obecně závazné vyhlášky 

a) Schválení obecně závazné vyhlášky č. 1/2015 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů na území města Vysoké nad Jizerou  

b) Schválení obecně závazné vyhlášky č. 2/2015 o stanovení pravidel pro pohyb psů na veřejném prostranství 

8. Výstavba Vysoké nad Jizerou - splašková kanalizace a ČOV 

a) Schválení podmínek pro připojení na kanalizaci   

9. Různé: 

a) Pravidla pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu městem Vysoké nad Jizerou 

b) Informace o zřícenině hradu Nístějka 

c) Schválení podání žádostí o dotace 

d) Zpráva kontrolního výboru 

e) Zpráva o činnosti rady za uplynulé období  

10. Diskuse 

11. Závěr 

 

Jednání řídila starostka města Mgr. Lucie Strnádková 

 

Při zahájení zasedání bylo přítomno 14 členů zastupitelstva. 
 

1. Úvod, schválení programu  

Starostka města Mgr. Lucie Strnádková přivítala přítomné zastupitele a veřejnost. Konstatovala, že toto veřejné 

zasedání bylo řádně svoláno a je přítomna nadpoloviční většina všech jeho členů, a tudíž je veřejné zasedání  
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usnášeníschopné. Následně vyzvala zastupitele ke schválení programu. 

 

Návrh usnesení:   

ZM schvaluje program jednání.  

Hlasování:    Pro: 14        Proti: 0         Zdržel se: 0  
 

 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele  

Starostka města vyzvala zastupitele ke schválení návrhové komise ve složení předseda Ondřej Nosek, členové 

MUDr. Lenka Tylová a Ing. Marcela Králíková, ověřovatelů zápisu ve složení Bohdan Blažek a Bc. Aleš Havelka 

a zapisovatele Ing. Jiřího Bartoše. 

 

Návrh usnesení:  
ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ondřej Nosek, členové MUDr. Lenka Tylová a Ing. Marcela 

Králíková, ověřovatele zápisu ve složení Bohdan Blažek a Bc. Aleš Havelka a zapisovatele Ing. Jiřího Bartoše. 

Hlasování:     Pro: 14        Proti: 0         Zdržel se: 0   
 

 

3. Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 28. 1. 2015 

Starostka města vyzvala zastupitele ke vznášení připomínek k zápisu z mimořádného jednání zastupitelstva města 

ze dne 28. 1. 2015.  

 

Návrh usnesení:   

ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 28. 1. 2015. 

Hlasování:    Pro: 14        Proti: 0         Zdržel se: 0  
 

4. Hospodaření města: 

a) Plnění rozpočtu k 31. 12. 2014  

Zastupitelům byl předložen výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu k 31. 12. 2014, který zobrazuje skutečné čerpání 

rozpočtu pro rok 2014 v podrobném členění. 

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí plnění rozpočtu města Vysoké nad Jizerou k datu 31. 12. 2014.  

Hlasování:   Pro: 14        Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Schválení rozpočtu města pro rok 2015 

Zastupitelům byly předloženy tyto dokumenty: 

- Řádný návrh rozpočtu pro rok 2015 – verze v paragrafovém znění, příloha č. 4/b-I. Rozpočet je navržen 

jako schodkový s tím, že schodek bude uhrazen finančními prostředky z minulých let, a to konkrétně ze 

zůstatků bankovních účtů Města k 31. 12. 2014, které jsou vedeny na položce 8115, úvěrem přijatým od 

České spořitelny a půjčkou ze SFŽP ČR. Tato verze rozpočtu byla řádně zveřejněna na úřední desce, a to 

od 5. 2. 2015. Návrh rozpočtu byl projednán radou města dne 10. 2. 2015 a finančním výborem dne 24. 1., 

27. 1. a 2. 2. 2015 (viz. zápis FV, který je přílohou této předkládací zprávy).  

- Podrobně členěný návrh rozpočtu pro rok 2015 – verze, která zahrnuje příjmové a výdajové položky 

v podrobném členění, příloha č. 4/b-II. Tato verze slouží jako pracovní podklad zastupitelům pro lepší 

přehled o navrženém čerpání rozpočtu a zároveň slouží jako podklad pro účetní a správce rozpočtu pro 

rozpis jednotlivých položek po schválení řádného rozpočtu. V průběhu roku bude zastupitelům plnění 

rozpočtu předkládáno rovněž v podrobném členění. Závaznými ukazateli jsou ovšem částky za jednotlivé 

paragrafy.  

Rozprava:  

- Ing. Nechanický sdělil, že rozpočet města pro tento rok byl vytvořen v souvislostech s pokračováním 

investičních akcí, což je ČOV a splašková kanalizace a s ohledem na zateplení základní školy. Tyto akce je 

potřeba dle stanovených podmínek poskytovatelů dotací a zhotovitelů prací dokončit. S tím souvisí další 

výdaje, které jsou vázány smlouvami, nebo se o nich bude jednat, jako opravy některých komunikací při 

výstavbě kanalizace, které nebyly v prvotním projektu a výdaje na opravy a rekonstrukce vodovodu,  

- Ing. Škodová uvedla za finanční výbor, že vzhledem k tíživé situaci, která vznikla díky investičním akcím, 

byl rozpočet pro provoz města, jeho příspěvkové organizace, tzn. školy, školky, organizační složky 

(muzeum, knihovna) a všechny další objekty – hasičská zbrojnice, bytové, nebytového hospodářství, 

nastaven v tzv. úsporném režimu. Byly sníženy výdaje ve všech rozpočtových kapitolách s tím, že se FV 

domnívá, že úsporný režim neohrozí provoz jednotlivých vyjmenovaných subjektů. Veškeré příspěvky na 
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akce města, které organizuje město v průběhu roku, zůstanou zachovány. Pro spolky a subjekty ve městě 

byl vytvořen grantový fond, ze kterého bude možné čerpat finanční prostředky na různé sportovní, kulturní 

a vzdělávací akce a obecně prospěšnou činnost. Žádosti se budou moci podávat ve dvou kolech – 1. 

uzavírka je ke konci března, 2. ke konci června. Grantový fond bude vytvořen ve výši 100 tis. Kč.           

  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočet města Vysoké nad Jizerou pro rok 2015 jako schodkový o celkovém objemu        

67.457.400,- Kč s tím, že schodek rozpočtu bude pokryt finančními prostředky z minulých let, a to zůstatkem 

bankovních účtů z roku 2014 – položka 8115, úvěrem přijatým od České spořitelny a půjčkou ze Státního fondu 

životního prostředí ČR – položka 8123 – dle přílohy č. 4/b-I. 

Hlasování:   Pro: 14         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje dle svých kompetencí vyhrazených zákonem o obcích poskytnutí dotací, peněžitých a věcných darů 

dle návrhu rozpočtu na rok 2015 v příloze č. 4/b-II. 

Hlasování:   Pro: 14         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM stanovuje, že ve výdajové stránce rozpočtu nesmí být příkazcem operací překročen jim stanovený objem 

provozních a investičních výdajů dle jednotlivých paragrafů schváleného rozpočtu roku 2015 (v rámci paragrafů se 

změna v jednotlivých položkách výdajů povoluje). 

Hlasování:   Pro: 14         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM v souladu s § 14 zákona č. 250/2000Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění, 

pověřuje účetní Hanu Knížkovou, rozpisem rozpočtu do jednotlivých položek dle platné rozpočtové skladby dle 

přílohy č. 4/b-II, s termínem plnění – neprodleně. 

Hlasování:   Pro: 14         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM pověřuje Ing. Jaroslava Nechanického aktualizací rozpočtového výhledu v souladu se schváleným rozpočtem 

pro rok 2015 a jeho předložením na následující jednání zastupitelstva města. 

Hlasování:   Pro: 14         Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

5. Ústav chirurgie ruky a plastické chirurgie: 

a) Schválení rozpočtu ÚCHRaPCH pro rok 2015  

V souladu se zřizovací listinou ústavu ze dne 27. 10. 2009 a v souladu se zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 

pravidlech územních celků, část Příspěvkové organizace územních samosprávných celků, je zastupitelům 

předložen návrh rozpočtu pro rok 2015. Pro sledování vývoje hospodaření ÚCHRaPCH je uveden přehled výsledků 

za posledních pět let. Podrobná zpráva o hospodaření za rok 2014 včetně výsledku přezkoumání činnosti 

organizace auditorskou firmou bude předloženo nejpozději k 1. 6. 2015 tak, aby zpráva mohla být projednána na 

červnovém zastupitelstvu. Dle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních samosprávných celků 

je nezisková organizace, kterou je ÚCHRaPCH, zřízena za účelem poskytování zdravotních služeb. Proto je i pro 

rok 2015 předložen vyrovnaný rozpočet, nikoliv ziskový, jak by mohlo být možné odvodit z výsledku hospodaření 

za rok 2014.  

Rozprava:  

- Ing. Škodová uvedla, že rozpočet ÚCHRaPCH je pro rok 2015 ve výši 70 mil.Kč.  

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočet ÚCHRaPCH pro rok 2015 v předloženém znění.  
 

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Schválení záměru Modernizace lůžkového pavilonu v Ústavu chirurgie ruky a plastické chirurgie 

V souladu se zřizovací listinou ústavu ze dne 27. 10. 2009 a v souladu se zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 

pravidlech územních celků, část Příspěvkové organizace územních samosprávných celků, je zastupitelům 

předložen ke schválení záměr Modernizace lůžkového pavilonu. Poslední stavební úpravy na lůžkovém pavilonu 
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byly provedeny v roce 1996. V současné době již lůžkové oddělení neodpovídá novým požadavkům z hlediska 

bezpečnosti pacientů a vybavení pokojů. Nevyhovující z hlediska hygieny jsou i podmínky pro ústavní kuchyň. Od 

roku 1996 se počet hospitalizací více než zdvojnásobil, proto nevyhovují prostory příjmu a propouštění pacientů. 

Všechny zmíněné problémy by vyřešila modernizace lůžkového pavilonu. Schválený záměr se stane podkladem 

pro jednání s projektanty a poskytovateli dotací.  

Rozprava:  

- Ing. Nechanický vznesl dotaz, jaká je odhadovaná finanční náročnost záměru, 

- Ing. Škodová sdělila, že předpokládaný odhad nákladů stavebního záměru je kolem 60 mil. Kč, ale městský 

rozpočet by tato akce neměla zatížit.  

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje záměr modernizace lůžkového pavilonu v ÚCHRaPCH v předloženém znění.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

6. Prodeje pozemků a majetku obce: 

a) Schválení záměru směny pozemku v k. ú. Helkovice  

Zastupitelstvu města je předložena směna pozemku ppč. 856/3 – vlastník Město Vysoké nad Jizerou (o výměře    

47 m
2
 – ostatní plocha) v k. ú. Helkovice (zájem mají manželé Dana a Bohuslav Martincovi) za část pozemku p.p.č. 

460 v k. ú. Helkovice – vlastník Dana a Bohuslav Martincovi (o výměře 582 m
2
 – trvalý travní porost). 

V souvislosti s vypracováním investičního záměru na rekonstrukci pomníku obětem I. světové války Vysoké nad 

Jizerou – Helkovice bylo zjištěno, že se pomník nachází na pozemku, který není ve vlastnictví Města. Jeho 

současní vlastníci investiční záměr opravy pomníku odsouhlasili, ale bylo by lepší, kdyby byl v budoucnu vlastník 

pomníku totožný s vlastníkem pozemku. Tudíž je ZM předkládán záměr směny citovaných pozemků v totožné 

výměře s tím, že město na své náklady musí zajistit vypracování geometrického plánu. Na následujícím řádném 

zasedání zastupitelstva bude předloženo konečné schválení směny a návrh směnné smlouvy. Přílohu této zprávy 

tvoří snímek z katastrální mapy se zákresem odměřované části. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje záměr směny pozemku p.p.č. 856/3 za část pozemku p.p.č. 460 vše v k. ú. Helkovice a pověřuje Ing. 

Bartoše vyvěšením směňovaného pozemku na úřední desce a zajištěním vypracování geometrického plánu na 

odměřovanou část pozemku.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Schválení záměru koupě pozemku v k. ú. Roprachtice 

Zastupitelstvu města je předložen návrh koupě části pozemku p.p.č. 2772 v k. ú. Roprachtice. Jedná se o část 

pozemku pod autobusovou zastávkou na křižovatce k Helkovicím. Tato zastávka byla stavěna zřejmě v „Akci Z“ 

(stavby budované svépomocí a bez nároku na odměnu) a je ve vlastnictví města Vysoké nad Jizerou. Střecha u 

zastávky je poničená a zastávka zanedbaná. Rádi bychom ji v průběhu tohoto roku opravili, z tohoto důvodu 

chceme, aby město investovalo do budovy na vlastním pozemku. Vlastníkem celého pozemku parc. číslo 2772 je 

pan Vladimír Pičman z Roprachtic. 

Rozprava:  

- V. Regál vznesl dotaz na cenu odkupovaného pozemku, 

- Mgr. Strnádková sdělila, že předběžná dohoda s vlastníkem pozemku je 75,- Kč/m
2
. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje záměr koupě části pozemku ppč. 2772 v k. ú. Roprachtice a pověřuje Ing. Bartoše zajištěním 

vypracování geometrického plánu na odměřovanou část pozemku.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

7. Obecně závazné vyhlášky: 

a) Schválení obecně závazné vyhlášky č. 1/2015 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů na území města Vysoké nad Jizerou 

Zákon č. 185/2001 Sb., ve znění zákona č. 229/2014 Sb., o odpadech stanovuje ve svém § 17 obcím povinnost 

zajistit na jejich katastrálním území místa pro oddělené soustřeďování složek komunálního odpadu, minimálně pak 

nebezpečných odpadů, papíru, plastů, skla, kovů a biologicky rozložitelných odpadů. Navazující vyhláškou 

Ministerstva životního prostředí č. 321/2014 Sb., která vyšla teprve 16. prosince 2014, byly nově stanoveny 



 

 

 5 

podrobnosti rozsahu a způsobu zajištění odděleného soustřeďování složek komunálních odpadů -  nově je nutné 

odděleně soustřeďovat zejména bioodpady. 

Obec dle shora uvedené vyhlášky je povinna zajistit minimálně oddělené soustřeďování bioodpadů 

rostlinného původu v období od 1. dubna do 30. října kalendářního roku.  

Nejjednodušším způsobem splnění povinnosti dle platné právní úpravy je pro nás v současné době přistavení 

nádoby na bioodpad rostlinného původu a zajistit její pravidelný vývoz. Toto je samozřejmě třeba zahrnout do nové 

obecně závazné vyhlášky města.  

Navíc - předcházející vyhláška z roku 2006 bohužel už dávno nereflektovala aktuální stav sběru odpadů a umístění 

sběrných nádob, takže bylo třeba novou obecně závaznou vyhláškou reagovat na současný skutečný stav. 

Rozprava:  

- Mgr. Strnádková doplnila, že město zajistí na sběr odpadového papíru navíc dva kontejnery a prodej 

modrých pytlů na papír na veřejných záchodech a MěÚ za cenu 10,- Kč/ks, 

- V. Regál vznesl dotaz, jak velký bude kontejner na bioodpad, kde bude a kolik to město bude stát peněz,  

- Mgr. Strnádková uvedla, že kontejner na bioodpad bude mít objem 770 litrů, cena za pronájem bude 

5.400,-Kč + DPH za uvedené období kalendářního roku a kontejner bude umístěn u hasičské zbrojnice, 

- J. Hylmar z přítomné veřejnosti se zeptal, co se potom bude dít dále s bioodpadem, 

- Mgr. Strnádková sdělila, že bioodpad bude vyvážet každý týden firma SKS s. r. o. Jablonec nad Nisou na 

kompostárnu v Proseči 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů na území města Vysoké nad Jizerou.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Schválení obecně závazné vyhlášky č. 2/2015 o stanovení pravidel pro pohyb psů na veřejném 

prostranství 

Tato vyhláška je zcela změněna na návrh ministerstva vnitra, které kromě jiného dozoruje obecně závazné vyhlášky 

(OZV) obcí. Naše dosavadní platná OZV č. 1/2008 stanovuje konkrétně místa, kde se mohou psi pohybovat bez 

vodítka. Většinou jsou však vymezené pozemky vedeny jako druh pozemku ostatní plocha, způsob využití ostatní 

komunikace, což dle sdělení ministerstva zase není v souladu se zákonem č. 13/1997 Sb., o pozemních 

komunikacích, v platném znění, jelikož po komunikacích by zvířata v žádném případě volně pobíhat neměla. Návrh 

nové vyhlášky je podstatně jednodušší – stanovuje, že psi musí být vedeni na vodítku v intravilánu (zastavěné části) 

města, v extravilánu pak mohou pobíhat volně. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku č. 2/2015 o stanovení pravidel pro pohyb psů na veřejném prostranství.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

8. Výstavba Vysoké nad Jizerou – splašková kanalizace a ČOV: 

a) Schválení podmínek pro připojení na kanalizaci 

Domovní kanalizační přípojka se nachází zčásti v soukromém pozemku (obvykle vlastníka připojované stavby), 

zčásti v pozemku veřejném. Při výstavbě hlavního kanalizačního řadu se přípojka ve veřejné části pozemku 

realizuje tím způsobem, že je potrubí přípojky do veřejné části pozemku položeno a vyvedeno na hranici pozemku 

soukromého – odtud si pak vlastník stavby vybuduje soukromou domovní kanalizační přípojku. Tuto soukromou 

přípojku mu město sice nevybuduje, zajistilo na ni však projektovou dokumentaci a územní souhlas stavebního 

úřadu. S tím samozřejmě vznikly městu náklady, které by zčásti (skutečné náklady jsou zhruba dvojnásobné) měl 

uhradit vlastník připojované stavby. Jedná se o zcela běžný postup a ve srovnání s jinými obcemi požadujeme 

minimum – za příspěvek poskytneme kompletní projektovou dokumentaci domovní kanalizační přípojky, na kterou 

je stavebním úřadem vydaný územní souhlas. Nepožadujeme žádný poplatek za připojení na kanalizaci. 

Je nutné podotknout, že tato záležitost se měla řešit už dávno (projekt je přibližně z roku 2007), zřejmě k tomu však 

nebyla politická vůle. Abychom lidem kompenzovali to, že budou za svou budoucí kanalizační přípojku něco platit, 

nechali jsme projektantem připravit ke každé domovní kanalizační přípojce kompletní projektovou dokumentaci 

včetně situačního výkresu, kterou od nás proti podpisu smlouvy o poskytnutí příspěvku každý dostane, a to 

kdykoliv po 17. březnu 2015. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje 
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- text smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku na realizaci domovní kanalizační přípojky ve veřejné části 

pozemku 

- finanční příspěvek na realizaci domovní kanalizační přípojky ve veřejné části pozemku ve výši 3.000,- Kč 

za jednu kanalizační přípojku.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

9. Různé: 

a) Pravidla pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu městem Vysoké nad Jizerou 

Zastupitelstvo města dne 26. 6. 2013 schválilo pod usnesením č. 402/Z/27/2013 vnitřní směrnici č. 1/2013 „Zásady 

a postupy při zadávání veřejných zakázek“, která upravovala postupy při zadávání zakázek malého rozsahu. 

V lednu 2014 a 2015 nabyly účinnosti novely zákona, které mění některé postupy při zadávání zakázek v režimu 

zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách, v platném znění a některé změny se dotýkají i veřejných zakázek 

malého rozsahu. Zásadní změnou je zvýšení limitů pro zakázky malého rozsahu (2 mil. Kč pro dodávky a služby a 

6 mil. Kč pro stavební práce) nebo povinnost uveřejnění smlouvy o dílo na profilu zadavatele u zakázek s cenou 

500.000,- Kč a vyšší. 

Tyto změny bylo nutné promítnout i do pravidel pro zadávání zakázek malého rozsahu městem Vysoké nad 

Jizerou. Navíc v mezidobí vznikla rada města, která byla dopracována do pravidel také. V souvislosti s tím dochází 

i k některým dalším změnám v postupech při zadávání zakázek malého rozsahu. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje předložený dokument „Pravidla pro zadávání zakázek malého rozsahu městem Vysoké nad 

Jizerou“.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

b) Informace o zřícenině hradu Nístějka 

Lesy ČR, s. p. jsou vlastníkem pozemků stpč. 284, 285 a 286 v k. ú. Vysoké nad Jizerou, vlastníkem pozemku 

p.p.č. 1745/1 je Město Vysoké nad Jizerou. Nístějka je jednak památkou kulturní pro svůj nesporný historický 

význam, jednak památkou přírodní z důvodu výskytu lopuštíku skloněného. Lesy ČR nabízejí městu převod shora 

uvedených stavebních parcel, na nichž je umístěna zřícenina hradu. Na Krajském úřadu LB kraje již proběhlo 

úvodní jednání mezi odborem kultury, památkové péče a cestovního ruchu, odborem životního prostředí, městem 

Vysoké nad Jizerou a Občanským sdružením pro záchranu hradu Nístějky. 

Po dohodě se zástupcem LB kraje budou na tomto zasedání informace pouze vzaty na vědomí. 

Rozprava:  

- O. Hájek za občanské sdružení doplnil, že cílem OS je, aby zřícenina hradu Nístějka měla jednoho 

vlastníka, totožného s okolním pozemkem (město Vysoké nad Jizerou), a aby OS na hradu něco vytvořilo, 

- MUDr. Tylová uvedla, že v zápisu z jednání na Krajském úřadu Libereckého kraje slibuje orgán 

památkové péče a orgán ochrany přírody, že vypracuje zprávu, co by to městu přineslo, kdyby zříceninu 

převedlo do svého vlastnictví a zeptala se, zda zpráva byla vypracována,  

- Mgr. Strnádková sdělila, že žádná zpráva na město z těchto institucí zatím nepřišla.  

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí informace o zřícenině hradu Nístějka.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

c) Schválení podání žádostí o dotace 

Ad 1 – 3) V souvislosti s výstavbou investiční akce Vysoké nad Jizerou – splašková kanalizace a ČOV bylo 

zjištěno, že na trase výstavby E (lokalita Polopruť) dojde v rámci výstavby k několika kolizím veřejného vodovodu 

a splaškové kanalizace. Veřejný vodovod je navíc ve velmi špatné stavu (koroze takřka do poloviny profilu a navíc 

je jako „cedník“). V současné chvíli se tak zpracovává dokumentace na rekonstrukci vodovodu v celé délce od 

odbočky pod divadlem (pod RD Klímových ml.) až po objekt č. p. 29 (MUDr. Živna). Následně bude provedeno 

výběrové řízení na dodavatele a zároveň s tím by se podala žádost o dotaci z Fondu ochrany vod Libereckého kraje 

z Programu vodohospodářských akcí – viz. výzva schválená (zastupitelstvem LK) k předkládání žádostí, která je 

přílohou této zprávy.  

Ad 4) V rámci Dotačního fondu Libereckého kraje, podprogramu č. 1.1. – Podpora jednotek požární ochrany obcí 

Libereckého kraje je možné žádat o dotační prostředky v rámci 4 speciálních výzev. Vysocký SDH může svou 

žádost uplatnit v rámci dvou těchto výzev, a to ochranné pomůcky (např. ochranné obleky, kukly, helmy, svítilny) a 

modernizace či nákup radiostanic. Vysocký SDH má povinnost obměnit některé ochranné pomůcky (koupě 4 ks 
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ochranných obleků, 3 ks přileb, svítilny a 8 ks kukel), a v rámci radiostanic se jedná o nákup baterií (cca 6 ks). 

Celkově by se mělo jednat o náklady okolo 100.000,- Kč, které by se mohly z velké části pokrýt právě dotací z LK. 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje investiční záměr na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu v lokalitě Polopruť“. 

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z Fondu ochrany vod Libereckého kraje z Programu vodohospodářských akcí 

na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu v lokalitě Polopruť“. 

ZM schvaluje vyčlenění vlastního finančního podílu na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu v lokalitě 

Polopruť“.  

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje podání 2 žádostí o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje, podprogramu č. 1.1. – Podpora 

jednotek požární ochrany obcí Libereckého kraje. 

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

d) Zpráva kontrolního výboru 

1. Během ledna a února členové kontrolního výboru zkontrolovali plnění vybraných usnesení Rady města (RM) i 

Zastupitelstva města (ZM) a to: 

- z 2. jednání Rady města ze dne 25. 11. 2014 

- z 2. zasedání Zastupitelstva města ze dne 26. 11. 2014 

- z 3. jednání Rady města ze dne 9. 12. 2014 

- z 3. zasedání Zastupitelstva města ze dne 15. 12. 2014 

- ze 4. jednání Rady města ze dne 22. 12. 2014.  

KV neshledal závažnější nedostatky a s výsledkem kontroly je ZM seznámeno v samostatném dokumentu 

předloženém na dnešním zasedání.  

2. Členové KV hledali další oblasti pro jejich činnost, kde by kontrola byla užitečná a přinesla městu prospěch. 

Protože ho tíží především nedostatek finančních prostředků, členové KV si dali pro příští období následující úkoly:  

- Zaměřit se na dlužníky města, k čemuž je potřebné získat přehledný seznam všech “neplatičů“ a dlužných 

částek, zjistit, jak s nimi byla situace v minulosti řešena, zda má město zpracovaný standardní postup k 

vymáhání těchto pohledávek. Na základě těchto zjištění pak budou předkládány návrhy k řešení.  

- V souvislosti s předchozím bodem se KV bude zabývat problematikou městských bytů a nebytových 

prostor, jejich potřebou, využitím, obsazeností, výší a placením nájemného, žádostmi o přidělení bytů. 

- Dále se bude KV věnovat podnětům a připomínkám občanů i zastupitelů, které zazní např. v diskusi na 

veřejných zasedáních, nebo přijdou jinou cestou, aby „nezapadly“, ale byly řešeny a občané o tom byli 

informovaní.  

3. Kontrolní výbor upozornil zastupitele na potřebu vypracovat pro město důležitý dokument - Strategický plán 

rozvoje města s výhledem na následujících 5 i více let. Doporučil, aby se zastupitelstvo co nejdříve tímto úkolem 

zabývalo, rozhodlo o způsobu, jak bude dokument pořízen, a určilo osoby zodpovědné za jeho realizaci.  
 

Návrh usnesení: 

ZM bere předloženou zprávu kontrolního výboru na vědomí. 

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 

 

e) Zpráva o činnosti Rady města Vysoké nad Jizerou 

Zastupitelstvu města byla předložena zpráva o činnosti rady města za uplynulé období od 9. 12. 2014 do              

27. 1. 2015. ZM vzala tuto zprávu na vědomí. 

Rozprava:  

- Mgr. Strnádková – zpráva o činnosti RM je pro zastupitele předložena pouze na vědomí, pro ostatní lidi jsou 

zápisy RM uveřejněny na webových stránkách města. 

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí „Zprávu o činnosti Rady města Vysoké nad Jizerou za období od 9. 12. 2014 do                       

27. 1. 2015“. 

Hlasování:   Pro: 14          Proti: 0         Zdržel se: 0 
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5. Diskuse 

- R. Nesvadba z přítomné veřejnosti se dotázal, zda by šlo rozšířit křižovatku v prostoru odbočky na 

Polopruť u čp. 18 a 40, jelikož jsou zde velké problémy při zimní údržbě komunikace - nelze projet 

traktorem s radlicí,   

- Ing. Nechanický uvedl, že se pokusíme na problém podívat a řešit ho, ale že se obává majetkových poměrů 

v předmětné lokalitě, 

- J. Hylmar z přítomné veřejnosti vznesl dotaz na zastupitele, jak bude naloženo s divokou skládkou za 

fotbalovým hřištěm a vyjádřil naději a víru, že bude vyřešena jiným způsobem než v minulých letech, kdy 

byla opakovaně řešena žehem, 

- Mgr. Strnádková se zeptala, zda tím myslí navrstvené větve a dřevo na „čarodějnice“?    

- J. Hylmar odpověděl, že tam nejsou bohužel jenom větve, 

- Mgr. Strnádková uvedla, že oproti dřívějšku město vyváží na skládku větve a nic jiného a předpoklad do 

budoucna je pálit „čarodějnice“ i nadále, 

- J. Hylmar sdělil, že na skládce je nyní vidět vyhozený gauč. Myslí si, že místo pálení nějaké obludné 

hromady na „čarodějnice“ by se mělo přistoupit k pálení kulturní hranice z čistého dřeva, kde by si občané 

mohli bez obav sednout a popovídat si, než se dívat na nějakou hromadu zapalovanou pomocí ropných 

produktů, 

- Mgr. Strnádková uvedla, že gauč při pálení na hranici samozřejmě nebude, to se nedělalo ani v minulých 

letech a dřevo a větve na hranici nevadí. Město zaručí, že co se nedá spálit, tak odveze. Pokud uvidíme 

někoho, kdo gauč na hranici vyhazuje, tak si jej zase odveze zpátky, 

- B. Blažek navrhl medializaci, aby lidé nevozili na hranici nepatřičné věci ke spálení, což spousta lidí ani 

neví. Záměrem při pálení není poškozovat životní prostředí, 

- Mgr. Strnádková dodala, že např. matrace se dají likvidovat prostřednictvím velkoobjemových kontejnerů, 

- Mgr. Jakl vznesl dotaz, zda se počítá nebo uvažuje s tříděním odpadů na hřbitově, 

- Mgr. Strnádková sdělila, že v OZV na odpad se se hřbitovem nepočítá stejně jako např. s penzionem pro 

důchodce, tím chtěla říct, že to nejsou místa pro odkládání odpadů pro veřejnost, ale na hřbitově se od jara 

odpad samozřejmě třídit bude, 

- Mgr. Strnádková podala dále informaci pro veřejnost o výběrovém řízení na obsazení pracovního místa do 

městského muzea a knihovny. Na místo pracovnice knihovny byla přijata Zuzana Vitvarová ze Sklenařic, 

na místo pracovnice muzea byla přijata Mgr. Jana Nonnerová z Roudnice u Jestřabí v Krkonoších, 

- R. Nesvadba vznesl dotaz, zda jsou nové informace o odkoupení objektu VÚRV, 

- Mgr. Strnádková sdělila, že zatím jsme na Ministerstvu zemědělství ČR stále v pořadí, 

- Ing. Nechanický podal informaci o kontejnerech na textil, neboť ty stávající byly odvezeny pro nemožnost 

uzavřít smlouvu s navazujícím subjektem. V současné době město řeší nákup nového kontejneru na textil a 

město se chce pokusit dohodnout např. s Diakonií Broumov, aby zajišťovala odvoz. Než se situace vyřeší, 

může kdokoliv v nezbytných případech nepotřebné oděvy přinést na MěÚ nebo předat paní Vránové, která 

bez poplatku oděvy převezme.  

                                   

6. Závěrem 

Závěrem jednání starostka Mgr. Lucie Strnádková poděkovala přítomným zastupitelům a veřejnosti za účast, 

popřála všem hezký zbytek dne a dále uvedla, že následující řádné jednání zastupitelstva se bude konat 20. dubna 

2015. 

 

 

Jednání skončilo v 19:20 hodin.  

Přítomno bylo 13 občanů. 
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USNESENÍ: 
 

52. ZM schvaluje program jednání. 

53. ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ondřej Nosek, MUDr. Lenka Tylová, Ing. Marcela 

Králíková, ověřovatele zápisu ve složení Bohdan Blažek a Bc. Aleš Havelka a zapisovatele Ing. Jiřího 

Bartoše. 

54. ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 28. 1. 2015. 

55. ZM bere na vědomí plnění rozpočtu města Vysoké nad Jizerou k datu 31. 12. 2014.  

56. ZM schvaluje rozpočet města Vysoké nad Jizerou pro rok 2015 jako schodkový o celkovém objemu        

67.457.400,- Kč s tím, že schodek rozpočtu bude pokryt finančními prostředky z minulých let, a to 

zůstatkem bankovních účtů z roku 2014 – položka 8115, úvěrem přijatým od České spořitelny a půjčkou ze 

Státního fondu životního prostředí ČR – položka 8123 – dle přílohy č. 4/b-I. 

57. ZM schvaluje dle svých kompetencí vyhrazených zákonem o obcích poskytnutí dotací, peněžitých a 

věcných darů dle návrhu rozpočtu na rok 2015 v příloze č. 4/b-II. 

58. ZM stanovuje, že ve výdajové stránce rozpočtu nesmí být příkazcem operací překročen jim stanovený 

objem provozních a investičních výdajů dle jednotlivých paragrafů schváleného rozpočtu roku 2015 (v 

rámci paragrafů se změna v jednotlivých položkách výdajů povoluje). 

59. ZM v souladu s § 14 zákona č. 250/2000Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném 

znění, pověřuje účetní Hanu Knížkovou, rozpisem rozpočtu do jednotlivých položek dle platné rozpočtové 

skladby dle přílohy č. 4/b-II, s termínem plnění – neprodleně. 

60. ZM pověřuje Ing. Jaroslava Nechanického aktualizací rozpočtového výhledu v souladu se schváleným 

rozpočtem pro rok 2015 a jeho předložením na následující jednání zastupitelstva města. 

61. ZM schvaluje rozpočet ÚCHRaPCH pro rok 2015 v předloženém znění. 

62. ZM schvaluje záměr modernizace lůžkového pavilonu v ÚCHRaPCH v předloženém znění.  

63. ZM schvaluje záměr směny pozemku p.p.č. 856/3 za část pozemku p.p.č. 460 vše v k. ú. Helkovice a 

pověřuje Ing. Bartoše vyvěšením směňovaného pozemku na úřední desce a zajištěním vypracování 

geometrického plánu na odměřovanou část pozemku. 

64. ZM schvaluje záměr koupě části pozemku p.p.č. 2772 v k. ú. Roprachtice a pověřuje Ing. Bartoše 

zajištěním vypracování geometrického plánu na odměřovanou část pozemku. 

65. ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů na území města Vysoké nad Jizerou. 

66. ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku č. 2/2015 o stanovení pravidel pro pohyb psů na veřejném 

prostranství. 

67. ZM schvaluje: 

- text smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku na realizaci domovní kanalizační přípojky ve veřejné části 

pozemku, 

- finanční příspěvek na realizaci domovní kanalizační přípojky ve veřejné části pozemku ve výši 3.000,- Kč 

za jednu kanalizační přípojku. 

68. ZM schvaluje předložený dokument „Pravidla pro zadávání zakázek malého rozsahu městem Vysoké nad 

Jizerou“. 

69. ZM bere na vědomí informace o zřícenině hradu Nístějka. 

70. ZM schvaluje investiční záměr na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu v lokalitě Polopruť“. 

71. ZM schvaluje podání žádosti o dotaci z Fondu ochrany vod Libereckého kraje z Programu 

vodohospodářských akcí na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu v lokalitě Polopruť“. 

72. ZM schvaluje vyčlenění vlastního finančního podílu na projekt „Rekonstrukce veřejného vodovodu 

v lokalitě Polopruť“. 
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73. ZM schvaluje podání 2 žádostí o dotaci z Dotačního fondu Libereckého kraje, podprogramu č. 1.1. – 

Podpora jednotek požární ochrany obcí Libereckého kraje. 

74. ZM bere předloženou zprávu kontrolního výboru na vědomí. 

75. ZM bere na vědomí „Zprávu o činnosti Rady města Vysoké nad Jizerou za období od 9. 12. 2014 do                       

27. 1. 2015“.  

 

Ve Vysokém nad Jizerou dne 23. 2. 2015 

 

 

Ověřovatelé: ................................................. 

 Bohdan Blažek 

 

 

 ................................................. 

                          Bc. Aleš Havelka   

 

 

Starosta:  ................................................. 

                       Mgr. Lucie Strnádková            

 

 

Místostarosta: ................................................. 

 Ing. Jaroslav Nechanický 


